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Beste leden van de raad,  

 

Hierbij informeren wij u over de door Enexis afgekondigde afnameschaarste op ons 

elektriciteitsnet. 

 

Het bericht bereikte op 9 juni de landelijke nieuwskanalen: TenneT heeft afnameschaarste 

afgekondigd voor de provincies Limburg en Noord-Brabant. De succesvolle transitie naar een 

duurzaam energiesysteem – opwek van zonne- en windenergie en elektrificatie van woningen 

en productieprocessen – verloopt in deze provincies sneller dan de verzwaring van het 

elektriciteitsnet, met de nodige congestieproblemen tot gevolg.   

 

Transportschaarste voor levering en afname 

In de zomer van 2021 kondigde Enexis aan dat er vanwege capaciteitsproblemen op het net 

geen nieuwe aansluitingen meer gerealiseerd kunnen worden voor grootschalige levering van 

(duurzame) energie. Deze week werd dus bekend dat de grenzen van het huidige net ook voor 

wat betreft afname zijn bereikt. Dat wil zeggen: nieuwe grootverbruikaansluitingen (groter dan 

3 x 80 Ampère) worden niet meer toegelaten zolang de nodige netverzwaringen niet hebben 

plaatsgevonden. Dit geldt voor nieuwe en bestaande klanten die willen uitbreiden of de 

contractwaarde willen verhogen. Deze situatie gaat, zoals het er nu naar uitziet, zeker voor de 

komende 6 jaar gelden.  

Voor kleinverbruikers en particulieren met een aansluiting (tot en met 3 x 80 Ampère) heeft 

deze transportschaarste vooralsnog geen consequenties. Voor deze klanten houden Enexis en 

TenneT bij de berekeningen rondom de netcapaciteit altijd rekening met een autonome groei 

van afname en teruglevering. Als de inschattingen van TenneT kloppen, is er door dit beleid de 

komende jaren voldoende ruimte op het net voor nieuwe woningbouwprojecten. Wel kunnen 

voorzieningen in de wijk (denk aan winkels met een grote elektriciteitsvraag), waarvoor nog 

geen aansluiting is aangevraagd, niet worden aangesloten op het elektriciteitsnetwerk. 

Belanghebbenden die aangeven dat ze een (uitbreiding van) een grootverbruikaansluiting 

wensen komen vanaf nu op een interesselijst. 

Oplossingen 

Uiteraard wordt er van alle kanten gewerkt aan oplossingen. TenneT werkt aan mogelijkheden 

de beschikbare capaciteit van het net efficiënter in te zetten door middel van 

congestiemanagement. Daarnaast werkt de Regionale Energie Strategie Noord- en Midden-
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Limburg (RES NML) samen met Provincie Limburg, RES Zuid-Limburg, Chemelot, partners uit 

het Limburgers Energie Akkoord en anderen aan nieuwe werkwijzen om het programmeren 

van de netbeheerders slimmer in te richten en door inbreng te leveren voor gedragen en 

toekomstbestendige oplossingen. 

De getroffen RES-regio's en de provincies Limburg en Noord-Brabant hebben op 9 juni een 

brief doen uitgaan naar minister Jetten met een klemmende oproep medewerking te verlenen 

aan een spoedige oplossing van de congestieproblemen in Limburg en Noord-Brabant. Het Rijk 

kan hier enerzijds aan bijdragen door investeringen van TenneT in netverzwaring in beide 

provincies naar voren te halen en anderzijds door regelgeving rondom gebruik van het 

elektriciteitsnet zodanig aan te passen dat de beschikbare ruimte op het elektriciteitsnet 

efficiënter gebruikt kan worden en 'slimme' energiesystemen de druk op het net kunnen 

verminderen. 

Gennep 

Wij zoeken op dit moment uit wat de onmiddellijke gevolgen zijn voor onze gemeente. Zodra 

wij dit in kaart hebben gebracht zullen wij u hierover nader informeren. Voor nu hebben wij er 

belang aan gehecht u met deze brief zo spoedig en volledig mogelijk te informeren over de 

situatie.  

 

Wij stellen alles in het werk om bij te dragen aan een spoedige oplossing van dit probleem. 

Daartoe onderhouden wij intensief contact met Enexis, leveren we onze bijdrage via de RES 

Noord- en Midden-Limburg, maar gaan we in de eerste plaats samen met onze ondernemers 

op zoek naar creatieve oplossingen voor problemen die zij ondervinden als gevolg van deze 

situatie.   

 

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

 

Met vriendelijke groet, 

Burgemeester en wethouders van Gennep, 

 
De secretaris, 

 
 
 Jacqueline Nijland 

De burgemeester, 

 
 
Hans Teunissen 
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